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KLU § 146 Dnr KS 2019/656-009 

Motion om att inrätta ett EU-sekretariat, Anton Sjöstedt 
(L) 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att långsiktigt 

finns en viljeinriktning att stärka resurserna i organisationen för att stödja 

verksamheternas prioriterade behov med finansiering via olika fonder. 

Kortsiktigt utifrån tillgängliga medel kan det vara svårt att skapa utrymme 

för det. I nuläget prioriteras och bevakas möjligheter till partnerskap. 

 

Motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning 

Anton Sjöstedt (L) föreslår i motion att Arvika kommun inrättar ett EU-

sekretariat för att söka medel från olika fonder med mera. 

 

Inom Arvika kommun finns en lång tradition och ett stort engagemang för att 

se de möjligheter och vinster som ges genom att ingå partnerskap eller vara 

projektägare för projekt där EU:s fonder bidrar till finansieringen kring 

prioriterade behov. I nuläget är Arvika kommun delaktig i mellan 15-20 

projekt där EU-medel utgör en del av finansieringen. I några projekt är vi 

projektägare, i andra projekt ingår vi partnerskap. De senaste åren finns 

fokus på projekt som relaterar till integration, klimat, digitalisering samt 

insatser för tillväxt regionalt och lokalt där stöd till klustren är ett exempel på 

det senare. 

 

EcoINSIDE2 är ett stort pågående Interreg-projekt där Arvika kommun är 

projektägare på svensk sida. Totalt omsluter projektet på norsk och svensk 

sida 32 miljoner kronor. EU-stödet uppgår till 9 miljoner kronor och 

dessutom tillkommer medfinansiering från Arvika kommun, regioner, 

kommuner, högskola och norska IR-medel. Projektets syfte är ökad 

konkurrenskraft för små och medelstora företag inom miljödriven 

utveckling. I motionen relateras bland annat till Filipstads kommun. Arvika 

kommun är partner i ett projekt som benämns Biking Värmland, ett mindre 

projekt där Filipstad är projektägare och som syftar till att stärka cykelleder i 

de kommuner som ingår. 

Beslutsunderlag 

Anton Sjöstedts (L) motion den 17 maj 2019 

Kommunfullmäktiges protokoll den 27 maj 2019, § 135 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 14 augusti 2019 
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KLU § 147 Dnr KS 2019/549-009 

Motion om informationsskyltar angående badvattnets 
kvalitet på Sågudden, Kerstin Svensson (S) och Zara 
Hedelin (V) 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att 

vattenkvaliteten inte mäts i Kyrkviken eftersom det inte finns någon officiell 

badplats. Det är då svårt att sätta upp skyltar enligt förslaget i motionen. Det 

kommunen som markägare kan göra är att vid entréerna till området 

informera om att det inte finns någon offentlig badplats på Sågudden och att 

det då görs på flera språk. 

 

Motionens första att-sats avslås och motionens andra att-sats bifalls.  

Sammanfattning 

Kerstin Svensson (S) och Zara Hedelin (V) föreslår att Arvika 

kommun framställer informationsskyltar om badvattnets kvalitet på flera 

språk och att Arvika kommun sätter upp skyltarna vid Såguddens två 

entréer.  

 

Arvika kommun äger marken vid Sågudden och har inhämtat information 

från Miljöstaben vad gäller motionärernas förslag. 

 

Eftersom det inte finns någon badplats i Kyrkviken så är inte heller vattnet i 

Kyrkviken ett badvatten i juridisk mening. Därmed kan inte 

Myndighetsnämnden ställa krav på information till allmänheten om vattnets 

kvalitet och därmed är det inte heller någon skyldighet för kommunen att 

sätta upp skyltar. Det finns många sjöar i Arvika kommun men det är endast 

femton badplatser där det är badvatten. Överallt annars så badar man helt på 

egen risk. Det gäller även Kyrkviken. 

 

På fjorton av badplatserna tar Miljöstaben ett prov varje år. På Ingestrand, 

som är en EU-badplats, tar staben prov tre gånger per år (det är ett krav). På 

EU-badplatser finns även ett krav på skyltning av badvattnets kvalitet. Det är 

Arvika Fastighets AB som ansvarar för att den skyltningen blir gjord. 

Provtagning ur badvattensynpunkt sker inte i Kyrkviken eftersom det inte är 

ett badvatten. Vattnets kvalitet kan variera mycket vid Sågudden och 

Viksholmen framförallt beroende på hur vinden blåser. 
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KLU § 147 forts. 

 

Skylt om avrådan till bad finns lagstiftning om som säger hur skylten ska se 

ut och sådan ska användas vid badvatten och inte på andra platser. En sådan 

skylt får inte utformas så att det kan missförstås som att det är en EU-

badplats. Allmän information om att det inte finns en kommunal badplats på 

Sågudden kan ges vid entréerna på flera språk. 

Beslutsunderlag 

Kerstin Svensson (S) och Zara Hedelins (V) motion den 24 april 2019 

Kommunfullmäktiges protokoll den 29 april 2019, § 113 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 23 augusti 2019 
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KLU § 148 Dnr KS 2019/508-009 

Motion om åtgärder på Sågudden, Jan Wettmark (M) 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att förvaltningen 

hanterar stängslingsåtgärderna inom befintligt projekt. Den befintliga stigens 

standard bedöms tillräcklig. Att ersätta sommarledningen är önskvärt över tid 

men är inte en fråga som finns prioriterad de kommande tre åren i strategisk 

plan. I den delen har även Fornminnesföreningen ett ansvar för sina 

fastigheter på området. 

 

Motionens första och andra att-sats anses därmed besvarad. 

Motionens tredje att-sats avslås.  

Sammanfattning 

Jan Wettmark (M) föreslår i motion om åtgärder på Sågudden, att stängslet 

mot järnvägen bör förlängas, att lerig väg vid området för djurhagarna bör 

åtgärdas och att kostnaderna för åretruntöppna toaletter utredas. 

 

Medel har avsatts i budget för stängslingsåtgärder längs järnvägen. 

Trafikverket svarar för projektet och kommunen betalar 50 procent av 

kostnaden, villkoren regleras i stängslingslagen. Spårspringet är känt av 

förvaltningen och samtal pågår med Trafikverket om stängslingsåtgärderna 

kan inrymmas i befintligt projekt. 

 

Stigen söder om djurhagarna har åtgärdats med grus och parkavdelningen 

inom Arvika Fastighets AB bedömer den åtgärden tillräcklig. 

 

Toaletterna mitt emot Storbondegården ägs av Fornminnesföreningen och 

Arvika Fastighets AB svarar för driften. En nyinvestering i vatten och 

avloppsledning är en gemensam angelägenhet för föreningen och 

kommunen. I kommunens strategiska plan finns inga medel angivna för ett 

sådant projekt. Delar av föreningens verksamhet bedrivs på kommersiell 

grund och de sanitära behov Nystuga har ansvarar föreningen för. 

Beslutsunderlag 

Jan Wettmarks (M) motion den 10 april 2019 

Kommunfullmäktiges protokoll den 29 april 2019, § 100 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 21 augusti 2019 

  

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 7 (14) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunstyrelsen 2019-09-02  

 Kommunledningsutskottet   

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KLU § 149 Dnr KS 2019/315-008 

Medborgarförslag om cykelväg från gamla väg 61 in till 
Arvika, flytt av busstationen och att stänga fler gator 
för trafik i innerstaden 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och för idéerna 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att genom pågående 

arbeten anses förslagsställarens synpunkter besvarade. 

Sammanfattning 

Ingela Johansson föreslår i ett medborgarförslag att ordna med cykelväg från 

gamla väg 61 in till Arvika, att flytta busscentralen till samma sida som 

järnvägsstationen, bygga parkeringshus vid nuvarande busscentral, att 

underlätta parkeringsmöjligheterna i centrum samt stänga av gator för 

biltrafik i centrum. 

 

Kommunfullmäktige har remiterat medborgarförslaget till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

Förvaltningen anser att projekt gällande förslagställarens punkter tas upp i 

pågående arbeten med cykelplan, fördjupad översiktsplan för Hamnen, 

ombyggnation av busscentralen samt trafikreglerande projekt i centrum. 

Beslutsunderlag 

Ingela Johanssons medborgarförslag den 25 februari 2019 

Kommunfullmäktiges protokoll den 25 februari 2019, § 51 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 20 juni 2019 

Bedömning 

Kommunledningsstaben arbetar idag med uppdrag angående att ta fram en 

fördjupad översiktsplan för Hamnen, även projekt angående ombyggnation 

av busscentralen, Västra Torggatan och cykelparkering vid 

järnvägsstationen, där flera av förslagsställarens punkter behandlas i dessa 

projekt. Väg 61, gammal som ny, är Trafikverkets ansvar men frågan om 

cykelväg diskuteras. Arvika kommuns antagna parkeringsriktlinjer har som 

ambition att möjliggöra för högre omsättning på parkeringsplatser vilket kan 

skapa bättre parkeringsförutsättningar i centrum. 
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KLU § 150 Dnr KS 2018/1639-008 

Medborgarförslag om att byta ut hästen i vårt 
kommunvapen mot den vita älgen 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att inte ersätta 

hästen i stadsvapnet med en älg. 

Sammanfattning 

Jeremy Karlsson önskar i sitt medborgarförslag att Arvika kommun byter ut 

den vita hästen i vårt kommunvapen mot den vita älgen och att i övrigt 

behålla vapnet intakt vad gäller färg och form. Förslagsställaren anser att 

hästen belyser den forna hästnäringen i Arvika, som inte är känd bland 

kommuninvånare eller andra och inte heller präglar Arvika idag. 

Beslutsunderlag 

Jeremy Karlssons medborgarförslag den 27 december 2018 

Kommunfullmäktiges protokoll från den 28 januari 2019, § 17 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 16 augusti 2019 

Bedömning 

Stadsvapnet fastställdes av riksheraldikern 1918 som ”en häst av silver på 

blått fält bestrött med kugghjul av samma metall”. Kugghjulen syftar på 

industrin. Varför det finns en häst i vapnet är mer oklart, det kan syfta på den 

omfattande hästhandeln, travtraditionen eller att Arvika ibland kallades 

”hästskojarstaden”. En annan teori är att hästen anspelar på den värmländska 

sägnen om näcken som visade sig som en vit häst, något Selma Lagerlöf tog 

upp i sin berättelse ”Vattnet i Kyrkviken”. Oavsett inspirationskälla, ritade 

bildhuggaren Christian Eriksson ett vapen med en vit häst i blått fält till 

Arvikautställningen 1911 och det ska ha varit den stegrande hästen från 

utställningens minnespeng som riksheraldikern utgick från, när han ritade 

stadsvapnet. Efter kommunsammanslagningen 1971 blev det stadens vapen 

som fick representera den nybildade kommunen. 

 

Arvika kommun använder stadsvapnet med tillägget ”ARVIKA KOMMUN” 

som sin logotyp. Samma konstruktion med stadsvapen + texttillägg används 

också som logotyp av de 100 % kommunägda bolagen. Logotypen är väl 

inarbetad under mycket lång tid och utgör därför en tydlig och trygg 

avsändare vid kommunkoncernens externa kommunikation och kontakter.  
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KLU § 150 forts. 

 

Hästsiluetten har också använts under det senaste decenniet som en grafisk 

symbol för Arvika vid marknadsföring gentemot turister och besökare, 

exempelvis i broschyrer och på turistbyråns webbplats. Hästsymbolen i 

stadsvapnet är alltså starkt förknippad med Arvika kommun på många olika 

sätt. 

 

De vita älgarna är en naturlig färgvariation som förekommer i västra och 

norra Värmland, inte enbart i Arvika kommun. Eda kommun har exempelvis 

under åren använt den vita älgen som marknadsföringssymbol för 

kommunen i olika sammanhang och det finns ett Hotell Vita Älgen i 

Åmotfors. Det lär även finnas ett fåtal vita älgar i Dalarna, Bohuslän och 

Dalsland. I Arvika kommuns turistbroschyrer och liknande används 

emellanåt foton och texter kring vita älgar för att marknadsföra kommunen, 

men den vita älgen har i realiteten ingen stark koppling till just Arvika 

kommun, frånsett att den virala Tv-filmen om den vita älgen Ferdinand 

spelas in innanför kommungränsen. 

 

Det är att föredra att bibehålla en väl inarbetad symbol för Arvika 

kommunkoncern (hästen), istället för att ersätta denna med en symbol som 

inte förknippas enbart med Arvika kommun (älgen). Riksheraldikerns 

synpunkter på en eventuell förändring av stadsvapnet har inte inhämtats. 
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KLU § 151 Dnr KS 2019/902-340 

VA-policy 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att anta VA-policyn. 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadschef Ida Svensson informerar om VA-policy. VA-policyn 

är en del av kommunens arbete med att ta fram en VA-plan. Arbetet med 

VA-planen delas in i fyra steg. Steg 1 är VA-översikt (även kallad 

nulägesbeskrivning), Steg 2 är VA-policy, steg 3 är VA-planen och Steg 4 är 

implementering av VA-planen. VA-policyns syfte är att ange riktlinjerna för 

det fortsatta arbetet med VA-planen. 

 

VA-planens syfte är att: 

- Bidra till att uppnå miljökvalitetsnormerna för vatten och att de inte 

försämras 

- Ta hänsyn till och anpassa till ett förändrat klimat 

- Bidra till långsiktigt hållbar bebyggelseutveckling 

- Skapa förutsägbarhet kring VA-hanteringen i kommunen 

Beslutsunderlag 

Nulägesbeskrivning (VA-översikt) den 15 oktober 2018 

Förslag till policy den 16 augusti 2019 

Kommunledningstabens tjänsteskrivelse den 20 augusti 2019 

Bedömning 

VA-policyn anger vilka principer som ska gälla vid framtagandet av VA-

planen och därmed i förlängningen även för utvecklingen av den allmänna 

och enskilda VA-försörjningen i kommunen. VA-policyn är därför strategisk 

viktig för kommunen och bör därmed antas av kommunfullmäktige. 
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KLU § 152 Dnr KS 2019/904-021 

Huvudöverenskommelse om lön och anställningsvillkor 
m.m. - HÖK 19 - med OFRs förbundsområde Hälso- och 
sjukvård 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att på rekommendation från Sveriges Kommuner 

och Landstings styrelse och Sobonas styrelse att med anledning av träffad 

huvudöverenskommelse, HÖK 19 med OFR:s förbundsområde Hälso- och 

sjukvård för tillämpning från och med den 1 april 2019, anta bestämmelserna 

enligt huvudöverenskommelse HÖK 19. 

Sammanfattning 

Den 16 maj träffade SKL/Sobona huvudöverenskommelse - HÖK 19 - med 

OFR:s förbundsområde Hälso- och sjukvård. 

 

I SKL:s cirkulär 19:28 finns en redogörelse för vilka ändringar och nyheter 

som överenskommelsen innebär. Nedan följer en kort redovisning av 

överenskommelsen i punktform: 

- Avtalet omfattar perioden från den 1 april 2019 till och med den 31 mars 

2022. Avtalet är därtill möjligt att säga upp i förtid senast den 31 december 

2020 och löper då ut den 31 mars 2021. 

- Löneavtalet är fortsatt utan angivna nivåer för löneökningar med ett fortsatt 

fokus på lokal lönebildning. 

- Vad gäller arbetet med en önskvärd lönestruktur anges i avtalet; … en 

löneutveckling som premierar kompetens, specialistkunskap och erfarenhet 

som leder till förbättrade resultat och bidrag till verksamhetens mål sett över 

tid. Där numer även erfarenhet ingår. 

- Vad gäller arbetet med önskvärd lönestruktur framgår också att; 

Prioritering avgörs utifrån behov och förutsättningar hos respektive 

arbetsgivare. Där numer även behov ingår. 

- Under avtalsperioden ska lönenivåer och lönespridning inom 

Vårdförbundets respektive yrken särskilt uppmärksammas. Målet är en 

prioritering av särskilt yrkesskickliga för att öka möjligheten till lönekarriär 

inom yrket över tid. 

- Särskilt yrkesskickliga bedöms i löneöversynen utifrån det centrala avtalets 

kriterier och lokala lönekriterier. 

Beslutsunderlag 

Personalstabens tjänsteskrivelse den 21 augusti 2019 

SKL:s cirkulär 19:28 den 21 augusti 2019 
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KLU § 153 Dnr KS 2019/59-214 

Detaljplan för Papperet 1, Jössefors 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att: 

1) lämna positivt planbesked enligt PBL 5 kap 2-5 §§ 

2) upprätta detaljplan för Papperet 1, Jössefors enligt bifogat PM 

3) teckna planarbetsavtal med exploatör 

Sammanfattning 

Planbeskedsbegäran har inkommit den 21 december 2018. Glafsfjordens 

maskin och Svetsholding AB har visat ett intresse av att bygga ut befintlig 

industribyggnad med ytterligare en hall på Jössefors industriområde. 

 

De har erhållit förhandsbesked från bygglov där de konstaterade att marken 

de vill etablera på är prickmark. Kommunen bedömer att det finns ett behov 

att utveckla Jössefors som industriort och att pröva möjlighet till ändring av 

detaljplan, då översiktsplanen anger att Jössefors ska vara en ort att satsa på 

eftersom industrin är av strategisk betydelse för kommunen. 

 

Ett PM, vilket bifogas handlingarna, har tagits fram där förutsättningarna för 

detaljplanen beskrivs.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse, den 22 augusti 2019 

Kommunledningsstabens PM - Detaljplan för Papperet 1, Jössefors i Arvika 

kommun den 25 juli 2019 

Beslutet skickas till 

Bitr kommundirektör 

Samhällsbyggnadschef 

Planassistent 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KLU § 154 Dnr KS 2019/766-141 

Stål & Verkstad - ansökan avseende medfinansiering 
2020 - 2023 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att ge IUC / Stål & Verkstad 100 000 

kronor årligen i tre år under år 2020 till 2022. 

Sammanfattning 

IUC / Stål & Verkstad är verkstadsindustrins klusterorganisation i Värmland. 

Organisationen ansöker om basfinansiering för sin verksamhet med 100 000 

kronor årligen i tre år. I Arvika finns 14 medlemsföretag och totalt i 

kommunen finns 32 verkstadsföretag med ca 2300 anställda. Organisationen 

har bland annat nyligen haft samarbete med Arvikaföretag i mässor, projekt 

och hjälpt företag att göra ansökan om investeringsbidrag. 

Beslutsunderlag 

Ansökan avseende medfinansiering den 20 juni 2019 

IUC / Stål & Verkstad - underlag och genomförande den 20 juni 2019 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 22 augusti 2019 

Bedömning 

Kommunledningsstaben bedömer att organisationen är betydelsefull för 

Arvikas näringsliv eftersom den verkar i en näring som lokalt sysselsätter 

många människor. IUC / Stål & Verkstad kan framförallt bidra med att 

lyssna av branschens behov och bidra med insatser för tillväxt. 

Beslutet skickas till 

IUC / Stål & Verkstad 

Biträdande Kommundirektör 

Näringslivsutvecklare  
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Sammanträdesdatum  

 Kommunstyrelsen 2019-09-02  

 Kommunledningsutskottet   

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KLU § 155 Dnr KS 2019/908-140 

Projekt – IndBygg, Paper Province – ansökan avseende 
medfinansiering 2020 – 2022 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att medfinansiera projektet Indbygg med 

10 000 kronor per år under år 2020 till 2022. Finansiering sker från konto 

229. 

Sammanfattning 

Region Värmland i samarbete Region Dalarna, klusterinitiativet Paper 

Province, klusterinitiativet Byggdialog, Säffle Kommun, Karlstad Kommun, 

Karlstad Universitet, Föreningen för hållbart byggande, Skogs- och 

Länsstyrelsen, Träbyggnadskansliet (del av branschorganet 

Skogsindustrierna), Trästad samt IUC Dalarna ansöker om medfinansiering 

för projektet ”Indbygg” som handlar om att öka industriell träbyggnation i 

länet. 

 

Fördelarna med träbyggnation är att det har mindre klimatutsläpp än andra 

byggmaterial. Projektet syftar också till att stärka tillväxten i den 

Värmländska byggbranschen, koppla ihop beställare och utförare för att 

skapa en bättre förståelse för varandra och möjliggöra till hållbart 

träbyggande. I Arvika har det också tidigare antagits en träbyggnadsstrategi 

och medverkats i träbyggnadsprojekt.  

Beslutsunderlag 

Indbygg - Ansökan till ERUF industriell träbyggnation den 21 augusti 2019 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 22 augusti 2019  

Bedömning 

Kommunledningsstaben bedömer att träbyggnation är i linje med antagen 

strategi samt att det bidrar till att uppnå miljömål. Ett av målen med projektet 

är att från de offentligas sida stärka dialogen med näringen vilket antas få 

positiva effekter i konkurrenskraft och näringslivsklimat. 

Yrkande 

Anders Bergfjord (C), Kristina Bengtsson Nilsson (M), Lisa Levin (S), Alina 

Koltsova (MP), Sara Andersson (S), Gösta Frödin (L) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut att medfinansiera projektet Indbygg med 

10 000 kronor per år under år 2020 till 2022. 

Beslutet skickas till 

Region Värmland 
 


